

# 四川林业科技

## SICHUAN LINYE KEJI

2023年10月 第44卷 第5期

### 目 次

#### · 综述 ·

- 园林绘画与园林营造的关联发展研究 ..... 陈治儒, 陈 岚, 谭 林, 等 (1)

#### · 研究报告 ·

- 大熊猫栖息地森林群落乔木层与林下泥巴山筇竹关系研究 ..... 秦炜锐, 刘景怡, 宋心强, 等 (7)  
生境对王朗自然保护区内优势种活动强度影响 ..... 许 阳, 刘世达, 李英洁, 等 (15)  
基于 Spark MLlib 中决策树算法对阿尔及利亚森林火灾的预测研究 ..... 高丰伟, 田 睿, 周 浩, 等 (24)  
云南省三江并流区混种鸟群秋季时空分布格局 ..... 段廷璐, 杨学俊, 沈秀英, 等 (32)  
料慈竹经济秆材生物量模型 ..... 张 丽, 马光良, 赵 博, 等 (41)  
PEG-6000 模拟干旱胁迫和温度对岩柿种子发芽的影响 ..... 罗 孔, 张春华, 欧朝蓉, 等 (48)  
攀枝花苏铁种群主要功能性状对土壤有效养分的响应研究 ..... 龙 成, 余志祥, 杨永琼, 等 (55)  
基于文本挖掘与 IPA 模型的滇池湖滨湿地公园感知评价 ..... 邱 元, 魏新娜, 周 波 (62)  
杨毒蛾在西藏林芝的生物学特性 ..... 杨泽鹏, 宋振浩, 崔 洁, 等 (69)  
安宁河北部流域云南松群落林分径阶大小多样性研究 ..... 王祥福, 任 枫, 王志红, 等 (77)  
紫薇种内杂交可配性与抗白粉病种质筛选 ..... 陈 炙, 丁 婷, 黄 振, 等 (82)  
保水剂和微生物菌剂混施对山杏和刺槐生长影响 ..... 辛云玲, 弥 芸, 李 群, 等 (89)  
火草叶片愈伤组织诱导及其分化研究 ..... 赵桃娟, 宋乾丽, 黄 振, 等 (95)  
苦楝花粉飘散对林内空气颗粒物浓度的影响 ..... 张 燕, 何 燕, 郑绍伟, 等 (102)  
四川盐亭野生白及生境土壤理化性质及土壤酶活性研究 ..... 闫秋洁, 吕保权, 吴成强, 等 (107)

#### · 研究简报 ·

- 两种櫟木嫩芽内含物含量对比研究 ..... 夏 苗, 易 卓, 帅 伟, 等 (113)  
雷公藤组织培养外植体可溶性糖含量研究 ..... 黄淑燕, 江 龙 (119)  
川南地区峨眉含笑 2 年生容器育苗技术试验 ..... 李利梅, 王 欢, 吴 亚, 等 (124)  
氮磷钾配施对杜仲中龄林生长的影响 ..... 李 堃, 颜 明, 肖兴翠, 等 (129)  
不同处理对润楠扦插生根的影响 ..... 崔玉婷, 吴 亚, 程显斌, 等 (134)  
广西赤翅甲科一新记录属伪赤翅甲属 (鞘翅目: 赤翅甲科: 赤翅甲亚科) ..... 詹志鸿, 刘晏辰 (139)  
栗蕨——四川省蕨类植物新分布记录种 ..... 李小杰, 陈绪玲, 罗 伟, 等 (143)

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 44, No. 5, Oct. 2023

## Contents

### Review

- Systematic review of the research on the correlation development between garden painting and classical garden ..... CHEN Zhiru, CHEN Lan, TAN Lin, et al. ( 1 )

### Research Reports

- Study on the relationship between tree layer and understory *Qiongzhuea multigemma* of forest community in giant panda habitat ..... QIN Weirui, LIU Jingyi, SONG Xinqiang, et al. ( 7 )
- Influence of habitat on the activity intensity of dominant species in Wanglang Nature Reserve ..... XU Yang, LIU Shida, LI Yingjie, et al. ( 15 )
- Forest fire prediction in Algeria based on decision tree algorithm in Spark MLlib ..... GAO Fengwei, TIAN Rui, ZHOU Hao, et al. ( 24 )
- Temporal and spatial distribution pattern of mixed-species bird flocks in autumn in Three Parallel Rivers, Yunnan Province ..... DUAN Tinglu, YANG Xuejun, SHEN Xiuying, et al. ( 32 )
- Study on biomass model of economic stalk wood of *Bambusa distegia* ..... ZHANG Li, MA Guangliang, ZHAO Bo, et al. ( 41 )
- Effects of PEG-6000 simulated drought stress and temperature on seed germination of *Diospyros dumetorum* ..... LUO Kong, ZHANG Chunhua, OU Chaorong, et al. ( 48 )
- Response of main functional traits of *Cycas panzhihuaensis* to soil available nutrients: a case study of *Cycas panzhihuaensis* National Nature Reserve in Sichuan Province ..... LONG Cheng, YU Zhixiang, YANG Yongqiong, et al. ( 55 )
- Perception evaluation of Dianchi Lakeside Wetland Park based on text mining and IPA model ..... QIU Yuan, WEI Xinna, ZHOU Bo ( 62 )
- Study on biological characteristics of *Stilphotia candida*, in Nyingchi, Tibet ..... YANG Zepeng, SONG Zhenhao, CUI Jie, et al. ( 69 )
- Study on the diversity of stand diameter class of *Pinus yunnanensis* community in northern Anning River basin ..... WANG Xiangfu, REN Feng, WANG Zhihong, et al. ( 77 )
- Compatibility of intraspecific hybridization and screening of powdery mildew resistant germplasm in *Lagerstroemia indica* ..... CHEN Zhi, DING Ting, HUANG Zhen, et al. ( 82 )
- Effects of mixed application of water-retaining agent and microbial inoculum on the growth of *Armeniaca sibirica* and *Robinia pseudoacacia* ..... XIN Yunling, MI Yun, LI Qun, et al. ( 89 )
- Study on callus induction and differentiation of *Gerbera delavayi* leaves ..... ZHAO Taojuan, SONG Qianli, HUANG Zhen, et al. ( 95 )
- Influence of neem pollen drifting on concentration of airborne particulate matter in forest ..... ZHANG Yan, HE Yan, ZHENG Shaowei, et al. ( 102 )
- Study on soil physical and chemical properties and soil enzyme activities of wild *Bletilla striata* habitat in Yanting, Sichuan ..... YAN Qiuji, LV Baoquan, WU Chengqiang, et al. ( 107 )

### Brief Reports

- Comparative study on the inclusions content in buds of two *Aralia* species ..... XIA Miao, YI Zhuo, SHUAI Wei, et al. ( 113 )
- Study on soluble sugar content in tissue culture explants of *Tripterygium wilfordii* ..... HUANG Shuyan, JIANG Long ( 119 )
- Experimental study on 2-year-old container seedling raising technology of *Michelia wilsonii* in southern Sichuan ..... LI Limei, WANG Huan, WU Ya, et al. ( 124 )
- Effects of combined application of nitrogen, phosphorus and potassium fertilizers on the growth of middle-aged *Eucommia ulmoides* plantation ..... LI Kun, YAN Ming, XIAO Xingcui, et al. ( 129 )
- Effect of different treatments on cuttage rooting of *Machilus nanmu* ..... CUI Yuting, WU Ya, CHENG Xianbin, et al. ( 134 )
- A newly recorded genus *Pseudopyrochora* pic (Coleoptera: Pyrochroidae: Pyrochroinae) in Guangxi Zhuang Autonomous Region, China ..... ZHAN Zhihong, LIU Yancheng ( 139 )
- Histiopteris incisa*, a new distribution record of pteridophytes in Sichuan Province, China ..... LI Xiaojie, CHEN Xuling, LUO Wei, et al. ( 143 )